
Музикален фестивал 
във възстановена мина

Определено месеците юли 
и август ще минат под знака 
на Летните олимпийски игри 
Токио 2020. Медиите по всички 
краища на света – печатни 
или електронни, буквално 
ни заливат с информации 
за надпреварите на хиляди 
жени и мъже, предлагат ни 
видеозаписи от състезания 
на писти, на гимнастически 
уреди, на тенис кортове или 
в басейни – игри от всички 
видове – от най- древните 
спортове като хвърляне на 
диск и вдигане на тежести 
до най-съвременните 
индивидуални или групови 
борби за олимпийските титли.

Забележителното на 
тазгодишната Лятна олимпиада 
е, че по предложение на 
Международния олимпийски 
комитет към девиза на 
организатора на съвременните 
игри барон дьо Кубертен: „По-
бързо, по-високо, по-силно“ 
бе добавена и кратката дума 
„заедно“. Дума, която ни кара 
да се чувстваме по-близки, 
по-съпричастни към съдбата на 
другите.

Заедно – един призив 
повтарян многократно и от 
председателя Си Дзинпин 
и други висши партийни и 
държавни дейци в Китай, един 
ключ към по-ясното разбиране 
на необикновените успехи 
на нов, социалистически 
Китай в последните няколко 
десетилетия.

Кратък, но съдържателен 
призив за обединението на 
всички хора по света по пътя 
към един щастлив и споделен 
живот.

И никак не е чудно, че по 
олимпийските трасета в Токио 
златото много често каца на 
гърдите на състезатели от КНР 
– техните успехи са логично 
следствие от политиката на 
китайското ръководство във 
всички области на живота 
– политика, в чийто център 
е човекът, неговата съдба и 
големи цели

Петър ГЕРАСИМОВ

Светът е  
Олимпиада
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Реформа в образованието 
проправя пътя към 
университетите 
I стр. 6

2Проучване на 
икономическата 
ситуация в страната
Наскоро Политбюро на ЦК 
на ККП проведе заседание, 
ръководено от Си Дзинпин, 
на което се анализира 
икономическата ситуация и бе 
очертана работата за второто 
полугодие.

13 културни обекта бяха 
добавени в списъка с 
наследството на ЮНЕСКО
Обектите са от Азия, Африка, 
Арабския регион, Латинска 
Америка и Европа, като сред 
тях е древният град Долавира 
в Индия – едно от най-добре 
опазените селища от 3000 – 
1500 пр. Хр. в Югоизточна Азия.

I I

Ангажираност към  
световното наследство

4

Китайският спринтьор Су Бинтян влезе  
в историята, като стана първият китайски спортист, 
класирал се на финала на 100 метра бягане
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Т

Високо отличие  
за проф. Шаренкова

Скрити антени осигуряват 
перфектно покритие за 
тайконавтите

а 27 юли се про-
веде церемония 
по откриването 
на мероприяти-
ето „Обиколка-
та на младежи 

от европейски държави на 
съоръженията за Зимните 
олимпийски игри“ и сре-
ща за споделяне на исто-
рии за Олимпийските иг-
ри в Пекин, които се ор-
ганизират от Асоциацията 
за приятелство с чужбина. 

Началникът на асоци-
ацията Лин Сунтиен, за-
местник-генералният се-
кретар на Организацион-
ния комитет на Зимните 
олимпийски игри в Пекин 
Сю Дзъзун, както и 17 ев-
ропейски представители 
участваха в церемонията.

В речта си Лин Сунтиен 

овият посланик на Китай в 
САЩ Цин Ган, пристигна във 
Вашингтон на 28 юли. Той каза, 
че вратата към китайско-аме-
риканските отношения е отво-
рена и няма да бъде затваряна.

В речта си пред медиите същата ве-
чер Цин Ган каза, че преди 50 години д-р 
Хенри Кисинджър тайно посети и почу-
ка на вратата на Китай. „Днес, 50 години 
по късно, като 11-ия китайски посланик в 
САЩ, мога открито да тръгна по правил-
ния път към Съединените щати“.

Цин Ган каза, че като две големи дър-
жави с различни исторически култури, со-
циални системи и етапи на развитие, Ки-
тай и Съединените щати навлизат в нов 
кръг на взаимно откриване, познание и 
приспособяване, търсейки начини да се 
разберат помежду си в новата ера. 

Цин Ган каза също, че в момента 
САЩ се борят с епидемията от новия 

коронавирус под ръководството на прези-
дента Джо Байдън и работят за съживя-
ването на икономическото развитие. Той 
пожела на САЩ по-скорошна победа над 
епидемията и щастие и благополучие на 
американския народ.

Н

Н

Обиколка на младежи от европейските 
държави на олимпийските съоръжения

Вратата за отношенията между Китай и 
САЩ няма да бъде затваряна

приветства участието на 
младежите от 17 европей-
ски страни в мероприяти-
ето. Целта на провеждане-
то за Зимните олимпий-
ски игри е да популяризи-
ра олимпийския дух и да 
даде своя принос за каузата 

на световния спорт и мир.
Служителите на отдела 

за преса на Организацион-
ния комитет представиха 
напредъка на подготовката 
за стадионите, селото и из-
граждането на транспорт-
ната инфраструктура.

Китай - Чехия

аскоро Полит-
бюро на ЦК 
на ККП прове-
де заседание, на 
което се анали-
зира сегашна-

та икономическа ситуа-
ция и бе очертана иконо-
мическата работа за второ-
то полугодие. Генералният 
секретар на ЦК на ККП 
Си Дзинпин ръководи за-
седанието.

Тази година китайската 
икономика запазва стабил-
ното възстановяване, усил-
ват се реформите и отва-
рянето към света, ефектив-
но се гарантира жизненият 
стандарт и се постигат но-
ви резултати от високока-
чественото развитие, бе по-
сочено на заседанието. За 

Н

Проучване на икономическата 
ситуация в страната

втората половина на годи-
ната се изисква да се запа-
зят стабилността и устой-
чивостта на макрополи-
тиката, както и активна-
та финансова и стабил-
ната валутна политики. 

Същевременно на заседа-
нието се изтъкна, че тряб-
ва да се засилят превенци-
ята и контролът на епиде-
мията и да продължи вак-
синацията в рамките на 
цялата страна.

айконавтът Лю 
Бомин бе сил-
но впечатлен от 
изключителната 
гледка при кос-
мическата си 

разходка и възкликна: 
„Уау, толкова е красиво 
отвън!“ Гласът му достиг-
на до Земята благодаре-
ние на два комплекта ан-
тени, разработени от На-
ционалния университет 
за отбранителни техно-
логии в град Чанша. 

Тамошните инженери 
работят върху разработ-
ката на космически анте-
ни повече от десетилетие. 

Първият им продукт 
участва в мисията „Шън-
джоу-7“ през 2005 г., а 
проектът за нововъведе-
ния стартира през 2014 г. 
Негова цел бе да осигу-
ри по-висока скорост при 
предаването на глас и из-
ображения. За по-удоб-
на комуникация този път 

инженерите разработиха 
мека, подходяща за но-
сене антена от плат, коя-
то бе добавена към ска-
фандъра. Тя осигурява 
98% покритие на сигна-
ла, независимо дали тай-
конавтите се движат или 
въртят.

Като допълнение ска-
фандърът е оборудван 
с предна камера, за да 
действа като допълнител-
но око за тайконавтите.

Друг вид разпредели-
телни видео антени реши-
ха проблема с размера и 
обхвата на сигнала, по-
стигайки 100% покритие 
по време на космическата 
разходка на 4 юли. Те съ-
що бяха перфектно скри-
ти като гласовите.

Според съобщения в 
медиите, екипът учени е 
създал над 20 прототи-
па, докато стигне до ре-
шението за настоящите 
антени.

края на юли, 
на тазгодиш-
ните Бузлуджа- 
нски тържества  
по случай 130-ия  
рожден ден на 

БСП, проф. Светлана 
Шаренкова бе удостое-
на с наградата „Георги 
Кирков – Майстора“ – 
най-високото отличие за 

публицистика за творци 
в българския ляв печат. 

Това е едно заслуже-
но признание за дълго-
годишната всеотдайна  
организаторска и жур-
налистическа дейност, 
свързана с издаването 
и списването на всеки-
дневника „Земя“, как-
то и на седмичниците 
„Русия днес“ и „Китай 
днес“.

Редакционният екип 
на в. „Китай днес“  сър-
дечно поздравява проф. 
Светлана Шаренкова с 
високата награда и ис-
крено й пожелава да 
бъде все така динамич-
на, все така пълна с об-
ществено-политически 
плам, който намира из-
раз в блестящата й, ви-
наги актуална публици-
стика.

В
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新华社东京8月3日电
（记者吴书光、刘阳、王
浩宇）一 个“ 好汉”三个
帮。特别是体育领域，团
队作战尤为必要。正在进
行的东京奥运会上，每个
运动员都不是一个人在战
斗，每个人的成绩、成就
与成功，都离不开团队的
努力。

8月1日，“飞人”苏炳添
成为首个跑进奥运百米
决赛的中国人，并以9秒
83打破亚洲纪录，决赛跑
出9秒98，位列第六，创造
了中国田径新历史。

而就在几天前，苏炳添
微博晒出一张有9人的“毕
业照”，其中有外教兰迪·
亨廷顿，为即将开始的奥
运田径比赛加油。显然，
这个“小分队”就是苏炳添
创纪录背后的那些人。

32岁的苏炳添赛后受
访时也表示“要感谢我的
小团队”。据悉，团队中不
仅有主教练、助教、理疗
师、体能师、营养师、科
研人员，甚至有生物力学
专家等，是一个不折不扣
的“复合型团队”。

其实，每一个运动员背
后都有一个团队，有的因
为是外教而更受关注。比
如本届奥运伊始，中国击
剑队迎来里程碑时刻，孙
一文在女子个人重剑决赛
中“决一剑”胜出，夺得中
国击剑奥运史上首枚女
重个人金牌。

与孙一文一起走红的
是法国籍主教练雨歌·欧
伯利，他兴奋地将爱徒扛
在肩上满场跑，以此庆祝
这一历史性时刻。欧伯利
2016年来到中国执教，去
年因疫情到9月中旬才开
始带队，他想方设法帮助

一个“好汉”三个帮——奥运成就背后的那些人

队员放松身心，调动训练
积极性，受到队员好评。

孙一文笑说，他是“搞
笑派”，也是一名认真负
责的教练员，生活中很
好，但训练非常严格、细
致、认真。许安琪说，大
家都说雨歌“两极分化”，
工作中非常认真，我在国
家队第一次被罚是打哈
欠，就罚俯卧撑，这种态
度也在影响运动员。生活
中，他激情四射，调皮、
搞怪。

鱼不能离水，雁不能离
群。奥运赛场上，除了经
常在前排抛头露面的教
练员，体能、康复等保障
团队也不可或缺。

东京奥运周期，国家举
重队着力打造管训科医
一体化的复合型保障团
队。举重项目已告别了从
前单一的“师父带徒弟”粗
放型小作坊式训练模式，
向着个人项目团队作战的
全方位科学训练和参赛
模式不断完善。

这次奥运会，中国举重
协会主席周进强对保障

新华社北京8月3日电 
国务委员兼外长王毅3日
以视频方式出席中国—东
盟(10+1)外长会，东盟10国
外长和东盟秘书长与会。

王毅表示，东盟是中国
周边外交的优先方向。去
年外长会以来，双方领导
人保持战略沟通，为中国
东盟关系提供政治引领。
双方友好合作取得新的重
要进展。一是团结抗疫诠
释友邻之谊；二是贸易投
资合作可圈可点；三是可
持续发展合作稳步推进；
四是“南海行为准则”磋商
保持势头。

王 毅表示，今年是中
国—东盟建立对话关系30
周年。中方愿发出四点明
确的信息：一是持续深化
抗疫合作；二是大力推进
经济复苏；三是巩固现有
区域合作架构；四是维护

王毅出席中国—东盟国家外长会

南海地区和平稳定。
东盟外长们高度评价中

国抗击疫情和经济社会发
展取得的巨大成就，表示
东盟国家愿同中方继续走
团结合作之路，推进区域
经济一体化进程，共同维
护南海和平稳定安全。

王毅最后说，中方愿同
东盟方保持沟通，确保年
内东亚合作领导人系列会
议及中国—东盟建立对话
关系30周年纪念会议取得
圆满成功，并积极推进建
立中国—东盟全面战略伙
伴关系。

李水英在吉林省四平市梨树镇富民种业的试验田内
展示不同品种的玉米雄穗（7月29日摄）。

比如，其他队员睡一觉
就没事了，37岁的吕小军
恢复慢，需要长时间的按
摩、放松。可喜的是，这
支队伍保障得非常到位，
目前为止，吕小军身上没
有影响训练的重大伤病，
甚至比有些年轻队员的
成绩还好。“有这样强大
的保障团队，我相信中国
队以后能出现更多像吕
小军这样的运动员。”周进
强说。

目前，国家举重队有了
一支来自五洲四海的体
能康复团队。外籍团队由

团队的作用深有感触：“
真的是团队的作用保障了
金牌！”

他说，我们有涵盖康
复、体能乃至心理等全套
的强大保障团队，他们长
年累月在背后默默地付
出，金牌有他们的心血，
吕小军比赛时后场的高
顺大夫，每天要给队员治
疗、康复、按摩到11点。
队里其他大夫如体能师、
康复师都是这样。

来自西班牙、澳大利亚、
突尼斯和美国的注册物
理治疗师、脊椎指压治疗
师和体能教练等组成，扮
演着中国教练和医生职
责之外的补充和辅助的
角色。

“我们为运动员建立个
人训练、恢 复和治疗方
案，以补充每个举重运动
员的具体需要。比如经常
从处理以前的受伤区域
着手，我们知道这是未来

受伤风险的一个主要因
素。主要体现在减少双侧
肢体和核心的不平衡，移
动或运动控制的限制和
潜在的过度使用问题。”

来自美国的体能教练
托米告诉记者，他们会
与教练、运动员、科研和
医生团队进行详细的交
谈，对运动员进行评估、
审查和监控，从而为举
重运动员提供综合全面
的备战。

除了外籍团队，更多“
幕后英雄”是中国教练团
队。比如拿下3金 2 银1
铜、表现抢眼的中国游泳
队，多名教练及团队功不
可没。教练朱志根就认
为，由于国家提供了更为
完善的保障，疫情对中国
运动员的负面影响较小，
疫情期间的系统训练保
持了竞技状态。

以27岁获得男子200
米混合泳冠军的汪顺为
例，朱志根说，队伍专门
配备了体能训练师，加强
保障团队的力量。除了按
摩、放松以及时解决伤病
问题外，更重要的是强化
体能训练，具体到某一块
肌肉的力量加强，有针对
性提高了他的爆发力与水
下力量。

由此可见，无论是基础
大项田径、游泳，还是举
重、击剑等项目，在竞技
场上，除了要肯定运动员
个人的天赋和努力，完善
的保障团队指导下的科学
训练也是走向成功的前
提。当然，即使是那些暂
时没有斩获奖牌的运动
员，他们的背后也有一个
团队默默无闻，这些都无
时无刻不诉说着团队的
力量，向他们致敬！

7月24日 
孙一文（上）与教练雨歌·

欧伯利在夺冠后庆祝

7月31日， 
吕小军（右） 
夺冠后与教练
一同庆祝
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актуално

Китайската дигитална  
валута ще спомогне за 
интернационализацията  
на юана

игиталната ва-
лута на Ки-
тайската цен-
трална банка 
е-CNY, ще при- 
движи процеса 

по интернационализация-
та на юана и превръщане-
то му в третата най-голя-
ма валута по отношение на 
ценообразуването, урежда-
нето на сметки и между-
народните резерви, казаха 
експерти в сряда.

Дигиталният юан в мо-
мента се тества. Разпла-
щанията в трансгранич-
ната електронна търговия 
може би ще се превърнат 
в следващия ключов сце-
нарий за употребата на 
e-CNY, тъй като плаща-
нето ще бъде „естествено 
и особено лесно“, каза Ту 

Юнхун, заместник-дирек-
тор на Международния ва-
лутен институт (IMI), кой-
то е част от Народния уни-
верситет на Китай.

Друг експерт посочи, че 
когато e-CNY започне да 
се използва за трансгра-
нични разплащания, ве-
роятно ще окаже влияние 
върху реформата на меж-
дународната парична сис-
тема, което ще помогне 
за интернационализация-
та на юана.

Според изследване на 
IMI, Международният ин-
декс на RMB (RII), пока-
зател за интернационали-
зацията на китайската ва-
лута, създаден през 2010 г., 
се е повишил до 5,02 до 
края на миналата година, 
от 0,02 преди десетилетие.

Д

ъм Списъка на 
световното на-
следство бя-
ха добавени 13 
културни обек-
та от Азия, Аф-

рика, Арабския регион, Ла-
тинска Америка и Европа 
от комитета за световното 
наследство на ЮНЕСКО.

Сред тях са древният 
град Долавира в Индия, 
който е едно от най-добре 
опазените селища от пе-
риода 3000 – 1500 пр.Хр. в 
Югоизточна Азия, се каз-
ва в прессъобщение на 
ЮНЕСКО.

Праисторически архео-
логически обекти в север-
на Япония от периода Джо-
мон също намериха място 
в списъка.

Осем джамии в судан-
ски стил в северен Кот 

К

13 културни обекта бяха 
добавени в Списъка с 
наследството на ЮНЕСКО

стават 100 дни 
до откриване-
то на 4-ото Ки-
тайско между-
народно изло-
жение за внос. 

В момента наетата от ком-
пании изложбена площ е 
достигнала 360 000 кв.м., 
повече от 50 държави са 
потвърдили участието си 
на националната изложба.

„Десетте най-големи 
международни марки ав-
томобили ще се включат 
в изложението, както и де-
сетте най-големи козме-
тични компании в света. 
Трите водещи компании 
за експресни доставки ще 

се появят колективно с ус-
луги, което също отразя-
ва влиянието и привлека-
телността на китайското 
експо“.

Тазгодишното нацио-
нално изложение ще из-
ползва за първи път вир-
туална реалност, триизмер-
но моделиране и други тех-
нологични средства, за да 
изгради стандартизирани 
дигитални изложбени за-
ли за участващите страни, 
да покаже характеристики-
те на участващите страни 
и да създаде интерактив-
ни функции за подобрява-
не на ефекта от онлайн из-
ложбата.

Четвъртото международно 
изложение за внос

ленът на Държав-
ния съвет и вън-
шен министър на 
Китай Уан И ръ-
ководи първата 
среща на Меж-

дународния форум за съ-
трудничество в сферата на 
ваксините на 5 август. Сре-
щата се проведе във видео 
формат по мотото „Засил-
ване на международното 
сътрудничество във вакси-
ните, насърчаване на спра-
ведливото разпределение 
на ваксините по света“.

Китайските медии из-
тъкват, че през май на сре-
ща на върха за глобалното 
здравеопазване китайският 
председател Си Дзинпин 

а 28 юли коми-
сията по външ-
ни работи на 
Сената на аме-
риканския Кон-
грес прие про-

ект, с който изисква дър-
жавния секретар на САЩ 
да изработи политика, це-
ляща Тайван отново да за-
ема място като наблюдател 
на СЗО. В коментар на то-
ва на 28 юли говорител на 
китайското Външно минис-
терство заяви, че това по-
ведение на САЩ е в раз-
рез с принципа за единен 

Китай и трите съвместни 
комюникета между Китай 
и САЩ. 

Китай решително се 
противопоставя на това.

Позицията на външно-
то министерство на КНР 
е, че тайванският въпрос 
е най-важният и делика-
тен въпрос в китайско-аме-
риканските отношения. 
Принципът за единен Ки-
тай е политическа основа 
в китайско-американските 
отношения и е общо мне-
ние на международната 
общност.

„Китайското правител-
ство придава голямо зна-
чение на здравето и благо-
денствието на тайвански-
те сънародници. В рамки-
те на принципа за единен 
Китай е издавало подхо-
дящи нареждания за учас-
тието на Тайван в глобал-
ните здравни дела. САЩ 
трябва да спрат с разглеж-
дането на проекта за Тай-
ван, изпращането на сиг-
нали към сепаратистите в 
Тайван и разширяване на 
т. нар. международно прос-
транство на Тайван“.

Ч

Н О

Първи форум за сътрудничество в 
сферата на ваксините

Китай е категорично против  
приетия от американския Конгрес 
проект за Тайван

обяви, че Китай по-ната-
тъшно подкрепя петте мер-
ки за обща борба с епиде-
мията от новия коронави-
рус на целия свят, включи-
телно и апела за създава-
не на Международен форум 

за сътрудничество във вак-
сините, чиято цел е да об-
съдят глобалното разпре-
деление на ваксините. То-
зи апел се приветства ши-
роко от международната 
общност.

Д’Ивоар са запазили ар-
хитектурен стил, за който 
се счита, че води началото 
си от 14-ти век по времето 
на Империята на Мали, ка-
то постепенно се разпрос-
транява на юг от пустинни-
те райони към суданските 

савани през 16-и век.
Останалите обекти, на-

мерили място в списъка на 
ЮНЕСКО, са от държави 
като Йордания, Чили, Пе-
ру, Бразилия, Уругвай, Ру-
мъния, Германия, Холан-
дия и Франция.
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Кийт Ламб, 
китайски 
изследовател 
на външните 
отношения

Публикувано в 
уебсайта CGTN

Страницата подготви  
Любомир МИхАйЛОВ

Западните медии разпространяват конспиративни 
теории за COVID-19 

З
ападните медии 
разпространяват 
конспиративни  
теории за новия 
коронавирус, ка-
то Китай е в цен-

търа на тези теории. То-
ва се посочва в статия на 
китайския изследовател на 
външните отношения Кийт 
Ламб, публикувана в уеб-
сайта CGTN.

„Тази драматична разли-
ка между реалността и ре-
портажите винаги ме кара 
да съм скептичен относно 
начина, по който западните 
медии отразяват COVID-19, 
подхранвани от различни 
политически актьори, кои-
то догматично се опитват 
да прехвърлят вината за 
COVID-19 на Китай“, пи-
ше Ламб.

Въз основа на личния 

си опит в Китай в първи-
те дни на огнището на за-
разата Ламб отбелязва, че 
чувства „единство в дейст-
вията, бърза организация 
и обща добра воля“, което 
рязко контрастира с кле-
ветническата реторика на 
Запада.

Освен това научните до-
казателства показват, че 
докладите на Запад, кои-
то набързо свързват Китай 
с източника на COVID-19, 
са просто клевета, казва 
анализаторът, цитирайки 
проучване, проведено съв-
местно от лабораторията 
VisMederi на Университета 
в Сиена и Националния ин-
ститут по рака в Милано. 
Проучване, публикувано 
през ноември 2020 г., уста-
нови, че 11,6 % от 959 здра-
ви доброволци в Италия, 

които са участвали в скри-
нинг за рак на белия дроб 
между септември 2019 г. и 
март 2020 г., са имали анти-
тела срещу COVID-19 мно-
го преди февруари 2020 г., 
когато страната официал-
но съобщи за първия слу-
чай на инфекция. Четири 
от разследваните случаи 
датират от първата седми-
ца на октомври 2019 г., кое-
то означава, че тези хора са 
били заразени през септем-
ври 2019 г. Това предполага, 
че вирусът може да се е раз-
пространил в Италия ня-
колко седмици преди офи-
циално да бъде идентифи-
циран в Китай.

Повторното изследване 
на тестваните кръвни про-
би, чиито резултати бяха 
подробно описани в ста-
тия, публикувана на 14 юли, 

също показа, че най-стара-
та проба от IgM коронави-
русни антитела е от 3 сеп-
тември 2019 г. и е взета от 
региона Венето в североиз-
точна Италия. Ламб обаче 
отбелязва, че доскоро запад-
ните медии не са отразили 
резултатите от този доклад.

„Защо тази информация 
едва сега се появява в за-
падната преса? Това не е 
така, защото изследване-
то е току-що публикувано. 
Истината е, че тази нови-
на не отговаря на антики-
тайския разказ, разпростра-
нен от корпоративните ме-
дии и дълбоките държавни 
интереси, които пречат на 
отразяването Китай по по-
ложителен начин“, заклю-
чава Ламб.

Капацитетът за глобално развитие на Китай 
носи ползи на света

В
ъзходът на Ки-
тай е добра но-
вина за света. В 
това има много 
аспекти. Иконо-
мическата сила 

и нарастващото значение 
на Китай като допринасящ 
за световното производство 
и търговия повишава гло-
балния растеж. Той също 
така служи за стабилизи-
ране на глобалния растеж, 
тъй като в моментите, кога-
то растежът в САЩ и Евро-
па е слаб, Китай е осигурил 
така необходимата иконо-
мическа динамика. Китай 
е източник на нарастващо 
търсене на продукти и ус-
луги. Публичните и частни 
инвестиционни потоци от 
Китай стават все по-значи-
ми и това са ключови дви-
гатели на развитието в све-
товен мащаб. Те доприна-
сят за укрепването на дър-
жавните приходи и разходи 
за инфраструктура, здравео-
пазване, образование и дру-
ги жизненоважни области 
на развитие.

Активната роля на Ки-
тай в преговорите за изме-
нението на климата също 
е жизненоважна за разви-
ващите се страни, тъй ка-
то бедните страни и бедни-
те хора са особено уязвими 
към всички рискове. Меж-
дународното сътрудничест-
во за намаляване на изме-
нението на климата, как-
то и пандемиите и други 
системни рискове е от съ-
ществено значение за раз-
витието, както и предотвра-
тяването на конфликти, тъй 
като конфликтът води до 
развитие в обратна посо-
ка и разрушава живота и  

основите на развитието.
Новосъздадената Аген-

ция за международно съ-
трудничество за развитие 
чрез координиране на раз-
покъсани отговорности и 
дейности в рамките на ки-
тайското правителство пре-
доставя възможност за съз-
даване на по-хармонизира-
на програма за помощ. То-
ва ще бъде от голяма полза 
за чуждестранните прави-
телства и получатели, кои-
то трябва да открият, че ан-
гажиментите им с Китай 
са опростени чрез този ре-
жим. Може да се очаква 
и по-голяма съгласуваност, 
тъй като целите на агенци-
ята следват насоките, уста-
новени от Държавния съ-
вет. По-голямата ефектив-
ност ще повиши нивата на 
финансиране и тяхното по-
ложително въздействие.

Изчислено е, че универ-
сално договорените цели за 
устойчиво развитие ще из-
искват приблизително 2,3 
трилиона долара годишно, 
което е много повече от два 
пъти настоящите публич-
ни и частни инвестиции в 
съответните държави. Към 
това трябва да се добавят 
спешните инвестиции, не-
обходими за намаляване на 
въглеродните емисии, ка-
то същевременно позволя-
ват на развиващите се стра-
ни да преодолеят често оса-
катяващия ги енергиен де-
фицит. 

Последиците от това са, 
че се изискват много по-ви-
соки нива на помощ, осо-
бено за най-слабо развити-
те страни, и на частни фи-
нанси за всички развиващи 
се страни. Новата Китайска 

агенция за международно 
сътрудничество за развитие 
ще помогне на Китай да иг-
рае по-голяма роля при сп-
равянето с тези наболели 
глобални опасения.

Обемът, произходът и 
съставът на световните по-
тоци от помощи се проме-
ниха значително през по-
следните десетилетия. По-
тоците от помощ за раз-
виващите се страни ста-
ват все по-значителни, ка-
то през последните години 
са представлявали по обем 
толкова, колкото помощта 
от неправителствени орга-
низации и са около полови-
ната от сумата, предоставя-
ни от дългогодишни мно-
гостранни финансови орга-
низации. Очаква се Китай 
да дава над 5 милиарда до-
лара годишно.

Базираната в Пекин 
Азиатска банка за инфра-
структурна инвестиция и 
базираната в Шанхай Нова 
банка за развитие за стра-
ните от БРИКС ще продъл-
жат да използват китайска-
та помощ за развитие чрез 
съфинансиране с остана-
лите акционери в тези ин-
ституции. Доколкото фи-
нансовите потоци преми-
нават през тези банки и се 
стимулират допълнително 
с инвестиции от други бан-
ки за развитие, двустранни 
агенции и частни финансо-
ви инициативи, китайската 
помощ за развитие ще ста-
не още по-значима в све-
товен мащаб.

Опитът на Китай с по-
мощта за Африка датира от 
над петдесет години. През 
70-те години изграждане-
то на железопътната линия 

TanZam, която е 1860 км, 
спомогна за облекчаване 
на изолацията на Замбия, 
която няма излаз на море. 
Съвсем наскоро обширните 
китайски инвестиции в Аф-
рика и другаде предостави-
ха нови инвестиционни ал-
тернативи на развиващите 
се страни и така необходи-
мите източници на дълго-
срочно финансиране.

От гледна точка на раз-
витието алтернативни из-
точници на финанси са 
добре дошли. Новата аген-
ция за международно съ-
трудничество за развитие 
вероятно ще помогне за 
координацията на тази ин-
вестиция и комбинацията 
от концесионно и търгов-
ско финансиране, което е 
жизненоважно за публич-
но-частните партньорства. 
Приемайки най-добрите 
световни практики за хар-
монизиране на помощта с 
националните стандарти и 
международните най-добри 
практики, тя трябва да уве-
личи както ефективността, 
така и ефективността на по-
мощта. 

Съгласуваността на по-
мощта между различни 
официални агенции и ин-
ституции в Китай ще се 
увеличи, както ще нарас-
нат и публичните, и частни-
те финанси. Това е от пол-
за за страните получатели 
при изпълнението на тех-
ните национални цели за 
развитие. Като насърчава 
устойчивото развитие, Ки-
тай ще развива дългосрочни 
партньорства, които отгова-
рят на интересите на КНР, 
както и на интересите на 
международната общност.

Иън ГоЛдИн, 
професор по 
глобализация 
и развитие в 
оксфордския 
университет 
и автор на 
книгата 
„Развитие: много 
кратко въведение“
Публикувано в 
ангроезичното 
китайско издание 
„Чайна дейли“
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ятото е важен се-
зон за много мла-
дите хора в Ки-
тай, които ще 
получат писма с 
оферти от универ-

ситети, които предлагат на 
обучаващите се там по-до-
бри възможности за рабо-
та и по-големи перспекти-
ви за тяхната кариера и жи-
вот, както и по-добър по-
минък на техните бъдещи 
семейства. За това разказ-
ва в репортажа си англое-
зичният китайски вестник 
„Чайна дейли“.

Ке Яфан, родена в се-
мейство на фермери в Си-
амен, получи предложение 
от университета Цинхуа, 
най-добрият университет 
в Китай, пише вестникът. 
Преди 12 години тя отиде 
в училище Ули, държавно 
училище, в което по -голя-
мата част от учениците са 
деца на мигранти. 

В много страни по све-
та се приема, че качество-
то на училищното образо-
вание е свързано със соци-
ално-икономическия ста-
тус на родителите на уче-
ниците. Но това не е съв-
сем вярно в Китай. Незави-
симо от семейния произход 
на децата, например миг-
ранти от селските и град-
ските райони в случая на 
Ке, те все още биха мог-
ли да отидат в реномира-
ни университети по различ-
ни пътища.

В Китай завършилите 
средно образование обикно-
вено отиват в университет 
чрез кандидатстудентски 

изпит, не лек състезателен 
изпит, считан за най-обек-
тивната и най-справедлива 
система за прием в уни-
верситетите по света. Все-
ки студент, който се спра-
ви добре с приемния изпит 
в колежа, може да спече-
ли място в университета.

През последните години 
в Китай бяха изградени по-
вече пътеки, за да се даде 
възможност на студенти с 
различен произход (по-спе-
циално такива, които може 
да не са в състояние да се 
справят добре при изпити-
те с високи залози) да оти-
дат в университети по Про-
грамата „Силна фондация“, 
чрез която Ке беше допус-
ната в Цинхуа. Тази про-
грама стартира през 2020 г. 
като национална инициати-
ва за подобряване на сис-
темата за прием в универ-
ситетите, както и за пре-
доставяне на висше обра-
зование, за да се отгово-
ри на търсенето на уме-
ния за национално раз-
витие. Програмата наби-
ра студенти въз основа на 
тяхното представяне в ко-
лежа (85 процента), както 
и на базата на независи-
мата оценка на универси-
тета за цялостните способ-
ности и специални таланти 
на студента. „Силна фонда-
ция“ предлага на завърши-
лите гимназия специално 
разработени образовател-
ни програми в най-добре 
представящите се универ-
ситети, особено за някои 
отлични студенти, които не 
постигат високи резултати 
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Реформа в 
образованието 
проправя пътя към 
университетите 

от изпита в колежа. Това е 
път към най-добрите уни-
верситети, ако имат дру-
ги таланти, които правят 
кандидатите да се откро-
яват от другите участници 
в конкурсите.

Успехът на Ке се дължи 
и на основата на знания и 
умения, които тя е придо-
била в училището Вули. В 
продължение на девет го-
дини тя води там приятен 
и пълноценен живот и след 
дипломирането си е приета 
в езиковата гимназия Сиа-
мен, която я отвежда в уни-
верситета Цинхуа.

Училището Вули е ти-
пичен пример за образо-
вателна реформа в Китай. 
Първоначално училище от 
1 до 9 клас със само 16 па-
ралелки и 839 ученици, ко-
гато е основано през 2010 
г., то се е разширило до 4 
788 ученици до 2020 г. Не 
само броят ученици, а и ка-
чеството на образование-
то са регистрирали значи-
телен ръст през последни-
те 10 години именно бла-
годарение към стратегия-
та за училищно развитие 
на инициатива, наречена 
експерименти за ново об-
разование.

В това училище Ке се 
радва на благоприятна 
учебна среда с достъп до 

книги на почти всеки ъгъл, 
зелен кампус без кофи за 
боклук и тясно партньор-
ство между училище и ро-
дители, където сто родите-
ли посещават училището 
всеки ден. Като други но-
ви експериментални учили-
ща, Вули подчертава моти-
вирането и ангажирането 
на професионалното разви-
тие, по-специално органи-
зирани дейности по чете-
не и научни изследвания, 
като начин за подобряване 
на ежедневната практика 
на преподаване и обучение.

Експериментът „Ново 
образование“ стартира в 
началото на века по ини-
циатива на проф. Жу Йонг-
син, университетски про-
фесор и заместник-кмет на 
град Суджоу. 

Обединявайки ресур-
сите на училища, колежи 
и местни администрации, 
инициативата определя на-
бор от подходи и стратегии, 
които отговарят на нужди-
те на учениците и учите-
лите като обучение, рас-
теж и благополучие. Досе-
га професорът е включил 
в инициативата 5 571 учи-
лища в 32 провинции, об-
щини и автономни области 
на Китай, като половина-
та от училищата са разпо-
ложени в селските райони.

Експериментът за но-
во образование не е един-
ствен. Има много други 
инициативи, измислени от 
учени или практици, кои-
то допълват създадената в 
страната образователна ре-
форма, водена от правител-
ството. Те изграждат клю-
чова роля в развитието на 
образованието както по от-
ношение на качеството, та-
ка и по отношение на обу-
чението и социалната спра-
ведливост.

С години усилия, кое-
фициентът на записване в 
колеж се е увеличил от 10 
процента през 1998 г. на 54 
процента през 2020 г. Сега 
повече от половината за-
вършили гимназия учени-
ци могат да продължат уче-
нието си в университет. В 
действителност Китай сега 
има ориентирана към нуж-
дите и възможностите на 
учениците образователна 
система, в която правител-
ствата, училищата, родите-
лите и учениците се стре-
мят към една цел - успева-
емост на учениците и бъде-
щото им успешно развитие. 
Може би това е ключът не 
само към развитието на об-
разованието в Китай, но и 
към развитието на Китай 
като цяло, завършва репор-
тажа си „Чайна дейли“.

Китайските заявки за 
патенти в космическите 
технологии нарастват бурно

Изгражда се първата в света плаваща база 
с интелигентна безпилотна система

ерманският но-
винарски сайт 
Heise публику-
ва статия за раз-
витието на ки-

тайските космически тех-
нологии, в която се посоч-
ва, че някога тези техно-
логии са принадлежали на 
малко страни, но в момен-
та се радват на безпреце-
дентно развитие. 

Броят на заявките за 
патенти се увеличава бър-
зо, като в тази област осо-
бено голям принос има 
Китай. 

В статията се цитира 
изследователски доклад на 
Европейската служба по 
патентите, Европейския 
институт за космическа 

политика и Европейска-
та космическа агенция, 
съобщава Радио Китай 
за чужбина. 

В доклада се казва, че 
през изминалите 10 го-
дини китайските заявки 
за патенти в сферата на 
космическите технологии 
са нараснали бурно. Още 
през 2018 г. заявките от 
Китай са заемали близо 
половина от глобалните. 

През последните години 
Китай ускори защитата на 
интелектуалната собстве-
ност. Данни показват, че 
по време на 13-ата пети-
летка (2016 – 2020) Китай 
е излязъл на първо място 
в света по брой на заявки 
за патенти.

поред инфор-
мация, получе-
на от Южната 
морска науч-
но-техническа 
лаборатория на 

Гуандун (Zhuhai), в Гуан-
джоу се строи плаваща ба-
за с интелигентна безпи-
лотна система. Този кораб, 
ще бъде първият в открити 
води изследователски ко-
раб в света с дистанцион-
но управление и автоном-
на навигация. 

„Системата за захранва-
не, задвижващата система, 
интелигентната система и 
изследователската опера-
ционна система са изгра-
дени в Китай. Ключовите 
технологии са независи-
ми и контролирани“, за-
яви Фен Лей, дизайнерът 

Г С

на CSSC Huangpu Wenchong 
Shipbuilding Co. ООД.

Дължината на плаваща-
та основа ще бъде 88,5 ме-
тра, проектната ширина е 
14 метра, а дълбочината е 
6,1 метра. Проектното водо- 
изместване е 2 000 тона, а 

най-високата скорост е 18 
морски възела. Корабът ще 
разполага с просторна палу-
ба, която може да побере 
до 10 въздушни, морски и 
подводни системи, оборуд-
вани с различни устройства 
за наблюдение.
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Влаковете по маршрута Китай – Европа стават 
все по-конкурентни

К
акто количе-
ството, така и 
качеството на 
товарните вла-
кове между Ки-
тай и Европа се 

подобриха, инвестициите в 
нова инфраструктура, като 
5G се увеличиха бързо, из-
граждането на големи про-
екти, като гражданска ави-
ация и летища, напредва 
гладко, а потреблението в 
електронната търговия рас-
те бързо. През първата по-
ловина на тази година ико-
номиката на Китай пока-
за стабилен растеж и сил-
на устойчивост.

Докато маршрутите про-
дължават да се разширя-
ват, броят на китайско-ев-
ропейските влакове също 
продължава да се увели-
чава. „От един влак месеч-
но до поне три пътувания 
седмично, а най-много са 
били осем“, каза Уан Гуо-
цин, управител на логис-
тична компания в провин-
ция Шанси. През първата 
половина на тази година, 
само от логистичния парк 
„Джундин“ са отпътували 
74 влака и са изпратени об-
що 7148 контейнера, а обе-
мът на пратките се е увели-
чил с 48% на годишна база.

Трансграничната мре-
жа от китайско-европейски 
влакове се простира до 168 
града в 23 европейски дър-
жави и се превърна в меж-
дународен обществен про-
дукт, широко признат от 
страните по маршрута.

Същевременно продъл-
жават да се откриват но-
ви линии до повече градо-
ве. В град Сиан за трето-
то тримесечие на 25 юни 
броят на отделните марш-
рути за експресни влако-
ве Китай-Европа се уве-
личи от първоначалните 7 
на 10; в град Дзинхуа, про-
винция Джъдзян, първият 
влак Китай-Европа от дел-
тата на река Яндзъ до Ун-
гария, който беше пуснат 
на 7 юни, бележи офици-
алното откриване на 18-
ата експресна линия по ки-
тайско-европейския марш-
рут в провинцията.

Разнообразието от сто-
ки непрекъснато се обога-
тява, а добавената стойност 
на превоза с товарните вла-
кове Китай-Европа става 
все по-висока. Според Чън 
Дънкъ, заместник-дирек-
тор на центъра за товарни 
превози на Дзинхуа, през 
първата половина на го-
дината влаковете в Джъд-
зян по маршрута са били 

1079, а броят на доставени-
те контейнери се е увели-
чил с 204,4% на годишна 
база. Структурата на това-
рите също се е променила 
от дребни стоки към ав-
томобили и оборудване за 
производство на фотовол-
таична енергия.

В момента общият брой 
на влаковете по линията 
Китай-Европа надхвърля 
40 000. Ръстът се дължи на 
непрекъснатото подобрява-
не на възможностите за ця-
лостно обслужване.

Изграждането на клъс-
терна мрежа подобри ефек-
тивността на железопът-
ните операции по линия-
та Китай-Европа. Желе-
зопътното управление на 
Сиан откри тази година 15 
влака от други провинции и 
4 влака вътре в провинци-
ята, освобождавайки кон-
тейнерите, запечатани от 
митниците, от инспекция 
на разопаковане и директ-
но освобождавайки влако-
вете за товарене, в съответ-
ствие с известията за мит-
ническа инспекция и ос-
вобождаване, подобрявай-
ки ефективността на вла-
ковите операции.

Многоведомствената 
връзка подобри ефектив-
ността на митническата об-
работка. От началото на та-
зи година станция Манджо-
ули използва пълноценно 
мрежовите предимства на 
системата „цифров порт“ на 
95306, за да осъществи он-
лайн обмен на информация 
с митниците, спедиторските 
компании и други съвмест-
ни отдели за инспекция и 
интермодален транспорт и 
да формулира подробни гра-
фици за митническата об-
работка. Средното време от 
декларацията до митницата 

за развитие и формиране 
на по-силна пазарна кон-
курентоспособност.

Европейските държави 
също дават висока оценка 
на влаковете по линията 
Китай-Европа. Олаф Крю-
гер, председател на Герман-
ската международна желе-
зопътна организация за то-
варни превози (IBS), каза, 
че линията е от голямо зна-
чение за насърчаване на ук-
репването на инфраструк-
турното строителство и по-
добряването на транспорт-
ните мрежи в страните по 
маршрута, което ще напра-
ви железопътния транс-
порт между Европа и Ки-
тай по-стабилен. 

Със създаването и по-
добряването на сложната 
железопътна мрежа, тър-
говският обмен между Ев-
ропа и Китай ще се задъл-
бочи, което допълнително 
ще насърчи процеса на ико-
номическа глобализация и 
ще позволи на плодовете 
на икономическото разви-
тие да бъдат в полза на хо-
рата от страните и регио-
ните по протежението на 
маршрута.

Анджей Юхниевич, гла-
вен представител на офиса 
на Полската агенция за ин-
вестиции и търговия, заяви: 
„През октомври миналата 
година първият влак меж-
ду Китай и Европа, превоз-
ващ полски млечни проду-
кти, пристигна в Ухан, Ки-
тай. Полската млечна ин-
дустрия, засегната от епи-
демията, откри нови биз-
нес възможности. По вре-
ме на второто изложение 
Китай-ЦИЕ тази година го-
лям брой висококачествени 
полски продукти достигна-
ха китайските потребители 
чрез железопътния превоз“.

и река Яндзъ. В края на 
юни Ухан за първи път 
пусна интермодалния 
влак Китай-Европа „Япо-
ния-Ухан-Монголия“. Нови-
ят график спестява транс-
портните разходи и времето 
с 5 дни, а също така свърз-
ва „Един пояс, един път“ и 
Икономическия пояс на ре-
ка Яндзъ.

На 1 юли влак, превоз-
ващ 29,5 тона трансграни-
чен товар за електронна 
търговия, беше изпратен 
от пристанище Алашан-
коу до Малашевич, Полша.

„Транспортът на стоки с 
експресните влакове „Ки-
тай-Европа“ е с 80% по-
бърз от морския, а цената 
е само около 20% от тази 
на въздушния транспорт. 
Предимства като стабил-
ността, бързината и префе-
ренциалните цени накара-
ха трансграничната елек-
тронна търговия през Ала-
шанкоу да се развива бър-
зо“, каза директор на мест-
на компания.

В Сиан железопътният 
отдел и Международната 
пристанищна зона засил-
ват дискусиите, за да про-
учат и съвместно разрабо-
тят проект за междунаро-
ден логистичен парк и да 
изградят база за разпрос-
транение на потребителски 
стоки от висок клас в севе-
розападния регион чрез из-
граждане на индустриална 
платформа за комбиниран 
железопътно-морски транс-
порт. В Уланчаб, Вътреш-
на Монголия, логистична-
та база Цисуму е възел за 
влаковете Китай-Европа, 
която е открила 9 марш-
рута и постепенно се раз-
раства. Разчитайки на вла-
ковете Китай-Европа, гра-
довете във вътрешността на 

Данни на Китайската национална железопътна 
компания показват, че през първата половина на 
тази година 7377 товарни влака са превозили  
707 000 стандартни контейнера по маршрута  
Китай-Европа, което е ръст от 43% и 52% на  
годишна база, както и нов рекорд. 

Интелигентната трансформация освобождава нов 
потенциал за индустриален растеж

През последните години район Юечен, град 
Шаосин, провинция Джъдзян, енергично насърчава 
интелигентната трансформация и надграждане на 
традиционните производствени индустрии, като внася 
нов импулс в растежа на традиционните индустрии. 
Досега повече от 30 регулирани предприятия в 
областта са завършили интелигентна трансформация, 
за да подпомогнат висококачественото развитие на 
производствената индустрия.

е намалено от първоначал-
ния половин ден до по-мал-
ко от 30 минути.

Укрепване на морския 
железопътен комбиниран 
транспорт за безпроблем-
но свързване на влаковете 
по линията Китай-Европа 

страната разполагат с мо-
щен инструмент за разви-
тие на отворената иконо-
мика като преработка на 
зърно, петрол, дървен ма-
териал и минерали за внос 
и износ.

„Като важен носител на 

международната верига за 
доставки, железопътният 
маршрут Китай-Европа е 
поел историческа мисия и 
играе важна роля в изграж-
дането на нов модел на раз-
витие с вътрешния цикъл 
като основна структура и 
взаимното насърчаване на 
вътрешния и международ-
ния двоен цикъл. 

Предстоят огромни въз-
можности за развитие“, ка-
за Нин Дзиджъ, замест-
ник-директор на Държав-
ната комисия за развитие 
и реформа. Той добави, че 
трябва да се укрепи ос-
новата за развитие, да се 
трансформира натрупаният 
обем от китайско-европей-
ските влакове в потенциал 
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II. Пекин – 
прагове на вековете

квалифицирани занаятчии 
майстори на дърворезба и 
каменоделци, художници 
и т. н. – общо близо ми-
лион строители. Колоните 
на най-важните зали са на-
правени от твърдите ство-
лове на скъпоценното ки-
тайско лаврово дърво, кое-
то се среща в джунглата на 
Югозападен Китай.

Настилките на най-го-
лемите зали са павирани 

със „златни тухли“ от „из-
горена глина“, добивана в 
седем окръга в префекту-
рите Суджоу и Сонгдзян. 
Изпичането на всяка пар-
тида отнема месеци, в ре-
зултат на което са получе-
ни идеално гладки тухли, 
които издават метален звук 
при удар. 

Построен между 1406 и 
1420 г. като дворец на ки-
тайските императори Мин,  

екин, столицата 
на Китай, е дре-
вен град с хи-
лядолетна исто-
рия. Той е вто-
рият по голе-

мина в страната. Веков-
ната история на града да-
тира отпреди 3000 години. 
Още през епохата на Вою-
ващите царства (770 – 221 г.  
пр. н. е.) Пекин става ад-
министративен център на 
редица държави. 

По време на династии 
Цин, Хан и Трицарствието 
Пекин вече е един от ва-
жните градове в Северен 
Китай. Официално е обя-
вен за столица по времето 
на династия Цин. По вре-
мето на династиите Юeн, 
Мин и Цин в по-късните 
векове той продължава да 
е столица на Поднебесна-
та империя. За това време 
императорите, които упра-
вляват страната от тук, са 
общо 34-ма. 

Изграден през вековете 
на няколко кръга с ориен-
тация север-юг и изток-за-
пад, градът е бил изклю-
чително добре планиран, 
с прави улици и правоъ-
гълни квартали. 

В центъра му, в Първия 
кръг от планировката на 
града, е разположен Забра-
неният град, домът на им-
ператорите от династиите 

Мин и Цин. 
Във Втория кръг днес се 

намира най-големият пло-
щад в света „Тянанмън“. 
А по очертанията на Вто-
рия кръг под земята е из-
градена първата линия на 
китайското метро. 

Множеството хълмове 
в западната част на Пекин 
и до днес приютяват вели-
колепни храмове. Пак там 
е един от най-известните 
паркове Сяншан, или Бла-
гоухаещата планина.

Основната 
забележителност  

в Пекин безспорно е 
Забраненият град. 

За почти пет века той е 
дом на императорите и тех-
ните семейства, както и це-
ремониален и политически 
център на китайското пра-
вителство. Императорски-
ят дворец е най-голямата 
древна дървена конструк-
ция в света. 

Основният дворцов ком-
плекс на китайски импера-
тори от династията Мин до 
края на династията Цин, 
тоест от 1420 до 1912 г., е 
разположен на 720 хиляди 
квадратни метра площ. 

Строежът на уникал-
ния дворцов комплекс про-
дължава 15 години. Там 
са вложили труда и уме-
нието си над сто хиляди 

комплексът е претър-
пял много промени. Ка-
то пример за традицион-
на китайска дворцова архи-
тектура, комплексът е по-
влиял на културното и ар-
хитектурното развитие как-
то на Източна Азия, така 
и на други региони. 

След 1912 г. Външният 
дворец е предаден на репу-
бликанските власти и там 
е основан музей. Съдбата 

П Забраненият град е 
пример за традиционна 
китайска архитектура
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на артефактите и много-
бройните културни релик-
ви от Забранения град е из-
питала много предизвика-
телства през бурните пър-
ви десетилетия на мина-
лия век. 

През 1945 г., след по-
бедата над Япония и края 
на гражданската война, ар-
тефактите от Забранения 
град, укрити успешно, са 
транспортирани обратно в 
Пекин. Забележително е, че 
никой от тях не е повреден 
или загубен. Оттогава ко-
лекциите на музея в Забра-
нения град в Пекин се раз-
ширяват чрез прехвърляне-
то на артефакти от други 
музеи в страната и от дру-
ги източници.

защото според китайците 
числото 10 000 символич-
но представлява „безкрай-
ност“ и само боговете мо-
жели да притежават дво-
рец с 10 000 стаи.

Забраненият град е об-
кръжен от висока стена с 
четири бойни кули в ъгли-
те и дълбок ров, свързан 
чрез канал с парка Бейхай. 

Летният дворец е 
архитектурен  

комплекс в Пекин, 
изграден първоначално 
през 1750-1764 година, и 
включва лятната резиден-
ция на императорите от ди-
настията Цин, разположена 
в голям парков комплекс с 
площ от 29,7 квадратни ки-
лометра.

Дворецът е постро-
ен край езерото Кунмин, 
използвано за водоснаб-
дяване на столицата при 

династията Юен, и Хълма 
на дълголетието и съчетава 
административни, жилищ-
ни и култови сгради. Той е 
разрушен по време на Вто-
рата опиумна война през 
1860 година, след което е 
частично възстановен ка-
то резиденция на импера-
трицата майка Цъси. 

Вековната столица на 
Поднебесната предлага ис-
тинско богатство и от дру-
ги древни обществени сгра-
ди, предимно с религиозно 
предназначение, какъвто е 

световноизвестният  
Храм на небето, 

където императорите на 
Китай са отправяли мол-
би за богата реколта и до-
бър живот. Това е един от 
многото адреси в бележни-
ка на новодошлия в Пекин, 
без които панорамата на 
вековната столица на Ки-
тай не би била пълна.

ремонии. Залата за съхра-
нение на хармонията, раз-
положена зад нея, се из-
ползва за репетиции на 
церемонии и също е мяс-
то за последния етап от т. 
нар. императорски изпит 

на кандидатите за висши 
държавни служители. В те-
зи зали са разположени им-
ператорските тронове, ка-
то най-големият и най-из-
ящно направен е тронът в 
Залата на върховната хар-
мония.

Интересна е структу-
рата на официалните за-
ли – те са една зад друга, 
като се свързват помежду 
си с красиво скулптирани 
стълби, оформящи т. нар. 
Императорски път, кой-
то последователно се спу-
ска и издига между всеки 

на китайската архитектура 
и култура.

Днес дворцовият ком-
плекс е една от основните 
туристически атракции в 
Пекин. Забраненият град 
се посещава от около 7 ми-
лиона души годишно. От-
говорността за опазване-
то и възстановяването на 
Забранения град е на двор-
цовия музей. Височината 
на сградите, разположе-
ни около него, е ограни-
чена. През 2005 г. започ-
на да се реновират и рес-
таврират всички сгради в 

от императорските пави-
лиони.

Стълбите са украсени с 
умели барелефни резби, но-
сещи символично значение. 
Северният склон, разполо-
жен зад Залата за съхране-
ние на хармонията, е издъл-
бан от едно цяло парче ка-
мък с дължина 16,57 метра, 
ширина 3,07 метра и дебе-
лина 1,7 метра. Тежи око-
ло 200 тона и е най-голе-
мият резбован орнамент по 
рода си в Китай. Южният 
склон, разположен пред за-
лата на върховната хармо-
ния, е още по-дълъг, но е 
направен от две свързани 
помежду си каменни пло-
чи. Сглобката между тях е 
била умело скрита от нас-
ложени издълбани бареле-
фи и е открита едва след 
като ерозията е увеличи-
ла процепа през 20-и век.

Броят на стаите е огра-
ничен до 9999 и половина, 

Северозападната 
ъглова кула 

Залата на върховната хармония

Лъвовете 
пазят 
императора от 
зли духове

Императорският 
дракон, който се 
отличава по петте си 
пръста

Бронзовата костенурка 
символизира дълголетие, 
сила и вселена

През 1987 г. ЮНЕСКО 
обявява Забранения град за 
обект на световното наслед-
ство под името „Импера-
торски дворец на династи-
ите Мин и Цин“ поради ва-
жната му роля в развитието 

Забранения град с цел да 
ги върне в състоянието им 
отпреди 1912 г. Това въз-
становяване е най-голямо-
то, предприемано през по-
следните два века. 

В тези кратки редове е 
невъзможно да се опишат 
напълно забележително-
стите на Забранения град. 
За това ще споменем само 
някои от тях.

Залата на върховната 
хармония е огромна, бо-
гато украсена и служи за 
официални приеми.

Залата на пълната хар-
мония е по-малка. Има 
квадратна форма и е би-
ла използвана от императо-
ра за подготовка и почив-
ка преди и по време на це- 

Тронът в Двореца  
на небесната чистота
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общество

аистина младите хо-
ра обичат да пътуват и 
да се наслаждават на 
живота, се отбелязва в 
публикацията. Но чес-
то те се договарят за 

цената, когато пазаруват в интер-
нет. Те вече са свикнали да тър-
сят любимите стоки чрез социал-
ната мрежа, видеа и онлайн пре-
давания на живо. Но прозорливите 
бизнесмени са открили, че младе-
жите най обичат да сравняват це-
ните и да разглеждат много про-
дукти, преди да направят поръчка. 
От една страна, младите не се ко-
лебаят да харчат пари, а от друга, 
предпочитат да спестят, ако може.

След като обмисля покупката 
си цял месец, студентката Аниен, 
родена след 2000 г., най-сетне ре-
шава да си купи най-новия елек-
тронен продукт на Apple. Парите 
тя е спестила от стипендията си. 
Според Аниен приятелите около 
нея също правят така. Те купуват 
неща, които им харесат или са на 
мода, или които всичките им при-
ятели вече имат. Тя си спомня, че 
неин състудент е спестявал цял 
месец пари от стипендията си и е 
живял само с няколкостотин юа-
на, за да си купи игралната конзо-
ла на „Нинтендо“. Въпреки че са 
студенти или току-що започнали 
работа, младите хора харчат сме-
ло пари, което се превръща в чер-
та на поколението, родено след 95-
те години на миналия век.

Младежите не се колебаят да 
пазаруват скъпи стоки като „кутии 
с изненада“, луксозни маратонки, 
модерни играчки, електронни игри 
и др. Данните показват, че до 40% 
от купуващите „кутии с изнена-
да“ са родените след 1995 и 2000 г.  
и 8,6% от тях могат да приемат 
цена от над хиляда юана (250 лв.). 

Младежите са главните 
потребители на онлайн  

луксозни продукти
Поколението на двадесетгодиш-

ните и нагоре не се колебае да па-
зарува и големи марки. Проучва-
ния на потребителските навици на 
тази възрастова група показват, че 
тя заема 59% от общите потреби-
тели на онлайн луксозни проду-
кти. Около половината от тях хар-
чат повече от 50 хиляди юана еже-
годно. Те най-често пазаруват сто-
ки на марките Aquamarine Mystery, 
Bulgari, Hermes, Estee Lauder и др. 
„Суми от около няколкостотин юа-
на не са големи“, „Купуването на 
стоки до хиляда юана не е про-
блем, стига да искам“. Това са са-
мо част от отговорите на интер-
вюирани млади хора, които спо-
делят сходни виждания.

Младите хора обичат също да 

Н

Младите китайци предпочитат родното 
и не се колебаят да купуват скъпи стоки

естетиката в китайски стил, кои-
то наистина да впечатлят млади-
те хора, за да ги купуват и спо-
делят чрез снимки в социални-
те мрежи, добави още Дзун Хао.

Разбира се, всяко поколение 
има нужда от социални контакти. 
Но за родените след 1995-а годи-
на социализацията им е по-тяс-
но свързана с потреблението. Из-
разяването на нагласи и мнения 
чрез потреблението се превърна 
в предпочитан метод за реклама 
и сред търговците.

Каква е причината за тази про-
мяна? Според Ли Ян една от при-
чините е промените и развитие-
то на икономиката и общество-
то. Днешните млади хора са по-
коление, родено в общество с ви-
сок икономически ръст и ниска 
раждаемост. 

Повече от тях са единствено 
дете в семейството и им липсва 
традиционната социализация, а 
интернет се превръща в алтерна-
тива за социална принадлежност 
и създаване на повече контакти. 
Ли Ян смята, че конкуренцията 
в реалното общество става все 
по-ожесточена. 

А в един уникален малък кръг 
от хора може да се изявите по-
добре и по-лесно да получите 
уважение и одобрение. От друга 
страна, благодарение на разпро- 

Поколения наред младите хора винаги са определяли 
теченията в потреблението, винаги водят стила 
на консумацията и модата. от какво се ръководят 
родените след 1995 и 2000 година при пазаруването? 
Защо например те не се колебаят да закупят 
маратонки, които вече не се произвеждат, или скъпа 
луксозна козметика, а в същото време обичат да 
пазаруват групово и да си спестяват таксата за 
доставка, която е едва няколко юана? на тези и други 
въпроси отговаря социалният анализ на Радио Китай.

Страницата подготви  
Любомир МИхАйЛОВ

сравняват цените, когато пазаруват. 
Те често участват в онлайн меро-
приятия с промоции и дори съста-
вляват по-голямата част от купува-
чите, които търсят изгодни цени.

Може и да изглежда, че песте-
нето на пари отнема време и енер-
гия, обаче младите не смятат така. 
„Разбира се, че трябва да спестя 
от такси за доставка и други дреб-
ни разходи, ако е възможно“, спо-
деля потребител. Много приложе-
ния предлагат промоции и „черве-
ни пликове“ при свързване с бан-
кова карта и процесът е изключи-
телно бърз. „Кой не би искал да 
спести от бюджета си пари, дори и 
да са малко“, казва младият Джан 
Хан, офисен служител.

„Поведенческите концепции в 
потреблението са сложни и раз-
лични, привидно противоречиви, 
но всъщност много проницател-
ни“, е заключението на доклад за 
потреблението сред поколението 
родено след 95-а година.

Доцент Ли Ян от Бизнес ин-
ститута „Чандзян“ казва, че стой-
ността на продукта може да бъде 
разделена на икономическа, функ-
ционална, социална и определяна 
от опита. За младите потребите-
ли социалната стойност има осо-
бено важно значение. „От модер-
ните маратонки до кутиите с из-
ненада, младите хора ги купуват 
не само за лично ползване, но и 
за споделяне, за да обогатят соци-
алния си живот и разширят соци-
алното си влияние. Всъщност те 
искат да покажат своя характер и 
подсилят социалната си принад-
лежност“, добави Ли Ян.

Феномен на новото  
поколение са електронните 

спортове
През последните години във 

феномен сред младите се пре-
върнаха електронните спортове, 

модерните игри, ръчно изработе-
ните предмети и традиционни ки-
тайски стоки. Да вземем за при-
мер ханфу (традиционните дрехи 
на националност хан). 

Статистиката показва, че за 
2019 г. търговията с тях в плат-
формата Таобао вече надхвърля 2 
млрд. юана и ръстът достига 150% 
на годишна база. Основни купу-
вачи са младежите. „Цените не са 
низки, обикновено са над хиляда, 
дори и десет хиляди. Поводите за 

носенето им са малко, обаче аз ги 
харесвам и искам да си ги купя“, 
казва Сяо Кун, момиче от младо-
то поколение. Тя членува в много 
социални кръгове, където обме-
ня и споделя информация с дру-
ги любители на тази дреха, кое-
то се превръща в част от тяхно-
то потребление и живот.

„Китайска вълнђ“ е друга го-
реща дума в търговската мрежа. 
Известните китайски марки хра-
на, бонбони, маратонки, спортни 
дрехи и козметика са силно търсе-
ни сред младите. „Всъщност мла-
дите хора предпочитат стоките, 
произведени в страната. 

В сравнение с чуждестранните 
продукти, китайските отговарят 
повече на изискванията на мла-
дите китайци“, коментира замест-
ник-директорът на китайска мар-
ка за напитки Дзун Хао. Според 
него тази тенденция носи големи 
възможности за новите китайски 
марки. Необходимо е обаче да се 
обърне внимание на дизайна и 

странението на мобилния интер-
нет светът сякаш вече не е толко-
ва голям. Всеки има неограничен 
достъп, независимо къде се нами-
ра, видимо се скъсява разликата 
между градовете и селата.

Младежите пазаруват смело и 
са уверени в бъдещето

„Младите хора желаят да па-
заруват смело и са уверени в бъ-
дещето. По-богатото предлагане 
и появата на нови кредитни сред-
ства и модели дават повече въз-
можности на младежите, което ве-
че се е случило в западните стра-
ни“, казва Ли Ян. Груповата кул-
тура, разнообразието на интереси, 
стремежът към индивидуалност, 
страстта към социалната мрежа…
трябва да се признае, че наистина 
потреблението на днешното мла-
до поколение е доста различно, 
заключава Радио Китай.
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здРаве

итай ще подо-
бри условията на 
труд, заплатите 
и обезщетенията 
за здравните ра-
ботници, вклю-

чително на онези, които са 
ангажирани с контрола на 
заболяванията. Това пред-
вижда „дългосрочният ме-
ханизъм“, който има за цел 
да повиши грижата за тях 
и защитата им, според пуб-
ликуваните наскоро насо-
ки на Държавната комисия 
по здравеопазване.

В тях се излагат реди-
ца мерки, насочени към 
здравните работници, кои-
то участват в справянето с 
извънредни ситуации с об-
щественото здраве, напри-
мер да се даде приоритет в 
разпределянето на защитно 
оборудване на онези, кои-
то са на първа линия, да 
се осигури платен отпуск, 
да се отпуснат субсидии и 
допълнителни заплати, да 
се рационализира оценка-
та за свързани с работата 
наранявания, да се окаже 
помощ в справянето с лич-
ни трудности като отглеж-
дането на деца и грижите 
за възрастни членове на се-
мейството.

К
По-добри обезщетения за здравните работници 

Чаят пуър – деликатна 
напитка за добро настроение

С
поред представи-
те на китайска-
та традиционна 
медицина чаят 
пуър влияе бла-
гоприятно на 

емоционалното състояние 
на човек, помага при пре-
работката на мазната хра-
на, при хранителни отравя-
ния, понижава холестеро-
ла и излишното тегло, до-
ри предпазва от образува-
нето на злокачествени ту-
мори. Лечебните свойства 
на този чай се променят 
в зависимост от начина на 
производство и времето на 
съхранение.

Лечебните свойства на 
чая били описани в много 
древни книги и ръкописи. 
Според записките от динас-
тия Цин чаят пуър заедно 
с някои други билки се це-
нял много високо от при-
ближените на императора 
лекари. От него приготвяли 
таблетки и мазила за въз-
становяване на енергийния 
баланс в организма, за гла-
воболие и гадене.

Този чай получил името 
си от града, където расте. То-
ва е град Пуър в провинция 

Юннан. Тук чай се култи-
вира от хилядолетия. Чае-
ните плантации, които да-
ват суровината за производ-
ството на пуър, се нами-
рат основно по крайбрежи-
ето на река Меконг в юго-
западната част на провин-
цията. Високата влажност 
и изобилието от слънчева 
светлина в района влияят  
благоприятно за растежа на 
чаените храсти.

Град Пуър е бил и от-
правна точка за древния 
Път на чая, по който са 
преминавала керваните. По 
времето на династия Тан 
криволичещият път съеди-
нявал провинциите Юннан, 
Съчуан, Цинхай и Тибет и 
продължавал към Западна 
и Южна Азия.

Чаят пуър притежава 
спазмолитично свойство и 
подобрява перисталтиката 
на червата. От една стра-
на, той нежно и ненатрап-
чиво повишава апетита на 
тези, на които им липсва. 
От друга, пуър е полезен 
за тези, които искат да от-
слабнат, тъй като той подо-
брява метаболизма и изгаря 
мазнините. Поради дългата 

ферментация в сравнение с 
останалите чайове той съ-
държа много повече веще-
ства, полезни за чревната 
микрофлора.

Интересно е и въздей- 
ствието на чая пуър върху 
емоционалното състояние. 

Въпреки незначително-
то съдържание на кофеин 
той е прекрасно тонизира-
що средство. Няколко чаш-
ки от него сутрин ободря-
ват много по-добре от ча-
ша кафе. 

Интересното е, че ча-
ят пуър има и успокоява-
що действие. Дали ще то-
низира, или успокои, зави-
си от емоционалното със-
тояние на човек. Причи-
на за това е, че чаят пуър 
възстановява хармонията в 
организма. Той действа на 
принципа за допълване на 
крайностите, което го пра-
ви полезен както по време 
на силен стрес, така и в пе-
риод на депресия.

Не само добрият кли-
мат, но и самата обработ-
ка на чая е от важно значе-
ние за качествата му.

Днес районът около град 
Пуър се гордее със стоти- 

ците хиляди хектари чае-
ни плантации и основната 
част от населението по ня-
какъв начин е въвлечено в 
тази индустрия.

По принцип събиране-
то на чая трябва да е в оп-
ределено време на година-
та, тъй като всеки сорт чай 
си има свой сезон. Но ча-
ените листа за пуър може 
да се берат през цялата го-
дина. Според познавачите 
най-ароматен е чаят, събран 
през пролетта.

Смята се, че пуър не тряб- 

ва да се събира рано су-
тринта, защото сутрешна-
та роса може да повлияе на 
качеството на чая. 

Обикновено събирачи-
те започват работа към 9 
сутринта, когато слънцето 
е изсушило напълно чае-
ните листа, и приключват 
следобеда.

Листата трябва да се съ-
бират внимателно, защото 
всяко нараняване или дори 
влажните ръце на събира-
ча оказват влияние на вку-
са на бъдещия чай.

Според китайските писмени източници чаят пуър е бил познат в Китай 
още през 12-и в. и от тогава се ценял не само заради великолепния си 
вкус, но и заради лечебните си свойства и благоприятното му влияние 
върху организма. За разлика от другите популярни видове китайски 
чай, пуър притежава особени лечебни качества.

за повишаване информи-
раността на здравните ра-
ботници относно личната 
им безопасност“, пише още 
в тях.

Част от изброените в 
насоките мерки вече бя-
ха приложени по време на 
епидемията, за да се оси-
гури по-голяма подкрепа 
за лекарите и медицински-
те сестри на първа линия 
в борбата с новия корона-
вирус, които работиха под 
огромен натиск при диаг-
ностицирането и лечение-
то на пациентите.

Тъй като разпростране-
нието на COVID-19 в Ки-
тай до голяма степен ве-
че е под контрол, прави-
телството насочи усилия-
та си към подобряването 
на дългосрочното лечение 
и респекта към здравните 
работници.

Според Лиу Шъдин, 
бивш заместник-декан на 
Факултета по социология 
на Пекинския университет, 
е необходимо да се вземат 
стратегически решения на 
национално ниво, за да се 
увеличат самочувствието и 
доходите на лекарите, как-
то и да се подобри социал-
ният статус на професията.

„Здравните институции 
трябва да създадат длъж-
ности, да разпределят пер-
сонал и да регулират ра-
ботното време по адеква-
тен начин, който да гаран-
тира разумно количество 
почивка за служителите и 
да се избегне изтощаването 
им“, се казва в документ на 
министерствата на човеш-
ките ресурси и социалното 
осигуряване и на финанси-
те. „Допълнителен платен 
отпуск се полага на учас-
тниците в овладяването на 

сериозни заплахи за здра-
вето. Те трябва да се осно-
вават на продължителност- 
та на участието и тежест-
та на рисковете“, се казва 
още в него.

В бележките към насо-
ките Комисията посочва, 
че по време на епидеми-
ята от COVID-19 здравни-
те работници са работили 
безкористно и смело. 

„Установяването на дъл-
госрочен механизъм за за-
щита и грижа за здравните 
работници ще им позволи 

да продължат борбата с ви-
русните заболявания в до-
бро здраве и ще насърчи 
обществото да прояви ува-
жение и да признае важна-
та им роля“, се казва в бе-
лежките.

В насоките се изисква 
също да се укрепят систе-
мите за сигурност и мер-
ките в здравните институ-
ции и да се предприемат 
активни действия за разре-
шаване на споровете меж-
ду лекари и пациенти. „Ще 
бъде осигурено и обучение 
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Местната власт търси нови на-
чини за подмладяване на старите 
мини. През 2018 г. пекинска  ком-
пания за екологични технологии 
предлага проект за използване на 
територията на мините за мото-
писта. Екологичната среда се по-
добрява, автомобилната индустрия 
също процъфтява, защото органи-
зираните турнири привличат над 
300 000 зрители.

През април т. г. китайското ми-
нистерство на екологията и окол-
ната среда е одобрява 36 пилотни 
проекта в цялата страна за разви-
тие, ориентирано към екологич-
на защита. Сред тях е и проек-
тът за обновяване на мината във 
Фусин, която да бъде използва-
на и за концертни събития. Ре-
конструкцията вече е завършена и  
дава резултати.

иляди любители на му-
зиката участваха във 
Фусин, провинция Ляо-
нин, Североизточен Ки-
тай, в Музикалния фес-
тивал на ягодите, кой-

то стартира за първи път през  
2009 г. Сега фестивалът се прове-
де в екологично възстановена от-
ворена мина. Това е чудесна въз-
можност да се покаже как бивша-
та въглищна мина, която някога е 
замърсявала въздуха, може да се 
превърне в място за изкуство. Фес-
тивалът е привлякъл аудитория от 
близо 20 000 души според Modern 
Sky, музикална компания, спонсо-
рираща двудневното събитие.

„Никога досега не съм виждал 
толкова много хора да се събират в 
родния ми град“, казва Джан Хао, 
34-годишен местен ресторантьор.

Изоставеният индустриален 
обект след реконструкцията оси-
гурява просторно място за музи-
калното събитие. След години на 
екологично възстановяване откри-
тата мина, с размери повече от 

осем футболни игрища, е превър-
ната в място за организиране на 
различни спортни и културни съ-
бития - писта за състезателни тур-
нири от най-високо ниво, карнавал 
с военна тематика или концерти 
и музикални фестивали.

Музикален ентусиаст, който по-
сещава фестивали в цялата стра-
на, споделя, че е впечатлен от то-
зи нов начин на слушане на поп 
музика. „Околните скали засили-
ха ефекта и имахме добри вибра-
ции“, казва той.

Фусин има дълга история на 
добива на въглища, датираща от 
1898 г. След основаването на Ки-
тайската народна република той 
служи като един от основните из-
точници на въглища за промиш-
лени нужди в страната. По-късно 
този основен доставчик на енер-
гия става нерентабилен и се пре-
връща в замърсител на околната 
среда. През 2001 г. Фусин е пър-
вият град с изчерпани ресурси в 
Китай, който се подлага на пилот-
на трансформация. 

Възстановената мина 
е домакин на музикален 
фестивал

съвРемие

итайските производители на смартфони 
увеличават бюджетите за представянето на 
нови продукти, което да съвпадне с пико-
вия сезон за продажби на пазара, който 
обикновено е през юли и август месец вся-
ка година, като продължава дори до тре-

тото тримесечие.
Сян Лиган, генерален директор на ICA, асоциация 

в сферата на телекомуникациите, каза, че лятната ва-
канция е най-добрият сезон за продажби на мобил-
ни телефони, тъй като по това време много студенти 
решават да си подновят устройствата. Компаниите в 
сферата се възползват максимално от този период, за 
да повишат продажбите.

Така например китайският гигант „Хуауей“ плани-
ра да разкрие новата серия от модели P50 в четвър-
тък вечерта. Представител на компанията каза, че те-
зи модели ще поставят началото на „нова ера за мо-
билните изображения“, с което подсказва, че вероят-
но „Хуауей“ отново е обърнала по-голям фокус на ка-
мерата на телефона.

Миналата седмица производителят на смартфони 
Realme също представи най-новите си продукти GT 
Master Explorer Edition и GT Master Edition. Те са съз-
дадени в сътрудничество с японския дизайнер Нао-
то Фукасава.

През първото тримесечие на годината компания-
та Vivo зае първото място по продажби на смартфони 
в Китай, с общо закупени 18,6 милиона устройства. 
След нея се нареждат Oppo, Xiaomi и Apple.

Подготовка за пиковия 
сезон на пазара

К

бързото развитие на китайската 
онлайн литература китайски-
те онлайн романи са си оси-
гурили многобройни фенове в 
чужбина.

32-годишната Jiong Jiong You 
Yao е една от най-популярните онлайн пи-
сателки в жанра на градския романс в Ки-
тай. Романите й привличат много чуждес-
транни фенове. „Моите романи са преведе-
ни на чужди езици, като английски, индо-
незийски, филипински и испански, а чуж-
дестранните читатели научават за Китай 
чрез такава онлайн литература“, казва тя.

Нейният успех е постигнат благодаре-
ние на процъфтяващия онлайн китайски 
литературен пазар в чужбина. До 2020 г. 
над 10 000 онлайн литературни произве-
дения в него са привлекли над 100 мили-
она чуждестранни читатели според Синя-
та книга на китайската онлайн литерату-
ра за 2020 г., публикувана от Китайската 
асоциация на писателите.

На уебсайта за романи Webnovel разде-
лът за коментари е пълен с отзиви на чи-
татели. Фантастичните и кунгфу романи-
те някога са събуждали най-голям инте-
рес към китайските онлайн романи сред 
чуждестранните читатели. Техните сюже-
ти се основават на китайската митология 
и традиционната култура и се харесват на 
чуждестранните читатели. През последни-
те години обаче китайските онлайн рома-
ни на външния пазар са по-разнообразни. 
Градските романтични романи, които оп-
исват живота на градските жители, са все 
по-популярни в Югоизточна Азия.

Jiong Jiong You Yao казва, че навремето 
читателите са предпочитали историите с 
доминиращи мъжки персонажи и подоб-
ни на Пепеляшка герои, но сега темата е 
изместена към женската независимост и 
стремеж за утвърждаване. „Мисля, че то-
ва се дължи на нарастващото самосъзна-
ние на жените в Азия и аз включих про-
мяната в своето творчество“, споделя тя.

Китайската онлайн литература също е 

насърчила много чуждестранни читатели 
да започнат да пишат. „Китайската онлайн 
литература се е променила от просто раз-
пространение на романи до изнасяне на 
дълбоко традиционна система за създава-
нето им“, казва Хонг Хун, заместник-ди-
ректор на онлайн литературния център 
на Китайската асоциация на писателите.

Статистиката показва, че Webnovel е 
привлякъл около 110 000 чуждестранни 
онлайн писатели, които са създали над 
200 000 романа.

Много телевизионни сериали са адап-
тирани към китайски онлайн романи и 
стават доста популярни в чужбина.

„Това е чудесна възможност за писа-
телите, така китайските онлайн романи 
могат и да се гледат в различни страни, 
като се адаптират във филми и телевизи-
онни сериали“, казва Jiong Jiong You Yao. 
„Трябва да се усъвършенстваме, да разказ-
ваме добри китайски истории и да пома-
гаме на хората по света да научават по-
вече за хилядолетната китайска култура.“ 

С

Китайската онлайн 
литература в чужбина

Х
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Китай демонстрира голяма ангажираност 
към защитата на световното наследство

Р
ьослер участва в 
44-тата сесия на 
Комитета за све-
товното наслед-
ство, която се 
проведе в град 

Фуджоу, Източен Китай. 
В рамките й бе направен 
преглед и оценка на канди-
датите за Списъка с обекти 
на световното наследство 
на ЮНЕСКО и се проу-
чи ситуацията с опазване-
то на обектите, които вече 
са вписани.

„Има много обекти в 
Списъка, които са застра-
шени. Трябва да работим 
по изграждането на капа-
цитет и засилване на за-
щитата“, казва Рьослер и 
предупреждава, че кли-
матичните промени се 
превръщат в нараства-
ща заплаха за световното  
наследство.

С 56 обекта в Списъка 
на ЮНЕСКО Китай поде-
ля първото място в света с 
Италия по общ брой. През 
последните години Китай 
активно популяризира за-
щитата на наследството ка-
то средство за стимулира-
не на културните индустрии 

и екологичното развитие, 
както и за намаляване на 
бедността.

Междувременно стра-
ната води активно между-
народно сътрудничество в 
областта на световното на-
следство. 

„Китай предоставя по-
мощ на бедните държави 
в нужда и подкрепя ини-
циативи за изграждане на 
капацитет в сътрудничест-
во с ЮНЕСКО, особено в 
Африканския регион“, кон-
статира Рьослер.

По време на сесията 
на Комитета Китай обя-
ви, че е готов да работи с 
ЮНЕСКО за изграждането 
на образователни платфор-
ми за световното наслед-
ство и да помогне за под-
готовката на кадри в защи-
тата на наследството в раз-
виващите се страни. Ки-
тай се ангажира също да 
подкрепи организацията в 
прилагането на стратегията  
„Приоритет: Африка“.

Очаква се тази годи-
на страната да бъде до-
макин на 15-ата среща на 
Конференцията на стра-
ните от Конвенцията за 

биологичното разнообра-
зие и 14-ата среща на стра-
ните от Рамсарската кон-
венция за влажните зони.

Междувременно чети-
ри обекта в Китай, Индия, 
Иран и Испания бяха одо-
брени и добавени в Списъ-
ка на световното наследство 
на ЮНЕСКО. Един от тях 
е град Цюенджоу в Изто-
чен Китай, който някога е 
бил важно пристанище от 
Морския път на коприната. 

С това общият брой на 
китайските обекти в Спи-
съка на световното наслед-
ство става 56.

„Той отразява в значи-
телна степен простран-
ствената структура, която 
комбинира производството, 

транспорта и маркетинга. 
Тук са демонстрирани клю-
човите институционални, 
социални и културни фак-
тори, допринесли за зре-
лищния възход и проспе-
ритет на Цюенджоу като 
морски център на търгов-
ската мрежа в Югоизточна 
Азия в периода 10 – 14-и век 
сл. Хр.“, се казва в доклад 
на Международния съвет за 
паметниците на културата 
и забележителните места 
(ИКОМОС), който е офи-
циалният съвещателен ор-
ган на Комитета за светов-
ното наследство.

Град Цюенджоу се кан-
дидатира за втори път за 
престижния статут. През 
2018 г. китайската номина- 

ция „Исторически паметни-
ци и забележителности от 
Древен Цюенджоу“ е пред-
ложена на срещата на Ко-
митета в Бахрейн, но не е 
приета.

Китай извършва значи-
телни технически корекции 
и подава отново молба със 
заглавие „Цюенджоу: Цен-
тър на света в периода на 
китайските династии Сун 
и Юен“. 

Списъкът с обекти в гра-
да от предишните 16 е раз-
ширен до 22, по думите на 
Джан Лей, началник на От-
дела по световно културно 
наследство към Китайско-
то управление по културно 
наследство. Тази кандидату-
ра вече завършва с успех.

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

анцова драма спе-
чели обществено-
то признание, след 
като използва но-
ва форма на танц, 
за да изобрази жи-

вота на покойния китайски 
герой Уан Джинси, извес-
тен като „Железния човек“. 
Премиерата на шоуто „Же-
лезния човек“ се състоя на 
сцената на Националния 
център за сценични изку-
ства в Пекин. Духът на ге-
роя Уан Джинси, посветил 
живота си на развитието на 
петролната промишленост в 
Китай, е успешно пресътво-
рен чрез изкуството на му-
зиката и танца.

В спектакъла участват 
около 100 артисти от Бале-
та на Ляонин и провинциал-
ната трупа за песни и танци 
в Ляонин. Той включва раз-
лични художествени фор-
ми на балета и китайския 
класически и модерен танц, 
за да разкаже историите на 
Уан Джинси.

Роденият през 1923 г. 
Уан, е един от работници-
те, които изграждат първото 
поколение петролни плат-
форми след основаването 
на Китайската народна ре-
публика. След като Китай 

Т
Танцова драма възпява духа на Железния човек

открива нефтеното поле Да-
цин в провинция Хъйлунд-
зян, Североизточен Китай, 
през 1959 г., Уан повежда 
група работници от провин-
ция Гансу в нефтеното поле 
Дацин през следващата го-
дина. Под негово ръковод-
ство те успяват да изкопа-
ят първия петролен кладе-
нец само за 124 часа.

Години наред досега до-
кументален филм, музика и 
филми са пресъздавали жи-
вота на Уан, който почива 

на 47-годишна възраст. Но 
новосъздаденият спектакъл, 
в който са използвани раз-
лични видове танци, по нов 
и вдъхновяващ начин пре-
разказва житейския подвиг 
на героя.

„Искаме да дадем въз-
можност на общественост-
та да разбере по-добре ду-
ха на Железния човек под 
формата на танцова дра-
ма“, казва сценаристът на 
шоуто Уан Йон. Балетис-
тът Джан Хайдун, който 

претворява образа на Уан 
Джинси, споделя: „Преди 
шоуто Уан Джинси беше 
просто обикновено име за 
мен. Но сега разбирам ду-
ха на Железния човек, не-
говия устрем напред, сила-
та на волята му да прео-
долява всички трудности“.

Създаването на шоуто е 
отнело повече от две годи-
ни, а премиерните спекта-
кли на танцовата драма са 
били в Шенян, столицата 
на Ляонин, през месец юни. 

Китай наистина демонстрира интереса си спрямо 
опазването на околната среда и по отношение 
на останалите държави, заяви Мехтилд Рьослер, 
директор на намиращия се в Париж Център 
за световното наследство на ЮНЕСКО, във 
видеоинтервю за агенция „Синхуа“. 

Актьорите и зрителите въз-
приемат музикалната дра-
ма като епична.

„В шоуто сме комбини-
рали три вида танци, това 
е първият по рода си в ис-
торията на Китай танцов 
спектакъл“, казва Ку Дзи-
джиао, ръководител на ки-
тайския балет Ляонин.

Хан Уей, партиен секре-
тар на Провинциалната гру-
па за сценични изкуства в 
Ляонин и продуцент на шо-
уто, се надява, че то ще по-
могне духът на Железния 
човек да достигне до сър-
цата на съвременните хо-
ра и ще се превърне за тях 
във вдъхновяващ пример за 
подражание.

„Мислех, че духът на 
Железния човек е далеч от 
мен, но след като гледах шо-
уто, мога да се свържа с не-
го“, споделя зрител. „Работ-
ници като Уан Дзинси, пос-
ветили най-добрите си го-
дини на страната, са на мо-
ята възраст и аз ги разби-
рам по-добре, след като гле-
дах спектакъла. Без тяхна-
та всеотдайност не бихме 
могли да живеем спокой-
ния живот днес.“
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За 6 дни 40 отличия окичиха гърдите на китайски спортисти в оспорваните състезания

К

Китай с най-много медали в 
началото на Олимпиадата в Токио

итай излезе наче-
ло в класиране-
то по медалите 
след шестия ден 
на Олимпиада-
та в Токио, като 

успешното представяне на 
китайските спортисти про-
дължи през цялата предиш-
на седмица и след нея. 

За една седмица след 
откриването на игрите на 
23 юли китайските олим-
пийци спечелиха 19 злат-
ни, 10 сребърни и 11 брон-
зови медала, общо 40 ме-
дала. В тройката страни с 
най-много отличия се на-
редиха Япония и САЩ. 
Страната домакин на иг-
рите Япония зае второ мяс-
то в класацията със 17 злат-
ни, 4 сребърни и 7 брон-
зови медала. САЩ са на 
трето място с 14 златни, 16 
сребърни и 11 бронзови от-
личия. Силното представя-
не на китайските спорти-
сти продължи и през тази 
седмица.

На 24 юли, на приклю-
чилия финал в стрелбата на 

Китайките Уан Зонгю-
ан и Се Сийи заеха първо-
то място по синхронни ско-
кове от триметрова плат-
форма.

Китайки спечелиха 
олимпийско злато и в гре-
бането на двойки и поста-
виха световен рекорд в та-
зи дисциплина.

В интервю за Китайска-
та медийна група президен-
тът на МОК Томас Бах пох-
вали китайските спортисти 
за техния олимпийски дух 
и престижното им пред-
ставяне, което е повод за 
гордост. Бах изрази увере-
ност, че на предстоящата 
през идната година зимна-
та олимпиада в Пекин гос-
топриемният китайски на-
род непременно ще остави 
на целия свят незабравими 
спомени. Освен това съби-
тието ще допринесе за ма-
совизирането на ски спор-
та в Китай, отбеляза ше-
фът на МОК.

Успешното участие на 
Китай в Олимпиадата в То-
кио, както и в предишни 

10 метра с въздушен писто-
лет китайската състезател-
ка Ян Циен от университе-
та „Цинхуа“ оправда очак-
ванията и спечели първото 
злато за Китай на Олимпи-
адата. Тя завоюва титлата с 
общ резултат от 251,8 точ-
ки. Втора в тази дисципли-
на със сребърен финал бе 
българката Антоанета Кон-
стантинова, единственият 

засега медал за България.
Китайската състезател-

ка Сун Иуън спечели олим-
пийско злато при фехтов-
ката. Китайският щангист 
Ли Фабин грабна златото 
в категория до 61 кг. 

Ли Фабин спечели злат-
ния медал, като успя да по-
добри олимпийския рекорд, 
вдигайки общо в трибоя 313 
кг. Китай е представен от 

осем щангисти на тази 
Олимпиада. 

Китайските спортисти 
Уан Илу и Хуан Донпин 
спечелиха финала на сме-
сени двойки по бадминтон 
на Олимпиадата в Токио.

Китайките Джу Сюейн 
и Лиу Линглин победиха 
на финалите на батут.

Китайката Уан Шун ста-
на олимпийска шампион-
ка по плуване в 200 м ком-
плексен стил.

Джендун и Ма Лон 

достигнаха финала по тенис 
на маса за мъже на сингъл 
на Олимпиадата в Токио.

Китайски плувци спече-
лиха олимпийско злато в 
щафетата 4х200 м със све-
товен рекорд.

Джан Юфей стана пър-
ви на 200 м бътерфлай, по-
ставяйки нов олимпийски 
рекорд.

Китайският щангист 
Ши Джион успя да спече-
ли второто си олимпийско 
злато в щангите.

олимпиади, е повод за 
празнуване и национална 
гордост за Китай, отбеля-
за в репортаж американ-
ската телевизионна компа-
ния CNN. За все по-увере-
ния във възможностите си 
Китай игрите в Токио са 
най-новата възможност да 
покаже своята национална 
сила, както и да предизви-
ка САЩ за първото място 
по брой на медалите“, от-
беляза CNN.

Отборът на Китай спечели щафетата на 4 х 200 метра свободен стил за жени  
в плуването със световен рекорд

Уан Илу и Хуан Донпин спечелиха финала на смесени двойки по бадминтон 

Китайският щангист Ли Фабин грабна златото  
в категория до 61 кг
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на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI
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Националите на Китай стигнаха до 
финалния кръг на квалификациите 
за Мондиал 2022 
Футболистите на 
треньора Ли Тие 
постигнаха четири 
поредни победи 

Н
ационалният от- 
бор Китай си 
осигури място 
във финалния 
кръг на квали-
фикациите за 

азиатската зона на Светов-
ната купа на ФИФА, след 
като записа четири поредни 
победи. В решителния мач 
в град Шаря (ОАЕ) футбо-
листите на Ли Тие се нало-
жиха с 3:1 над един от фа-
воритите – Сирия. 

Сирийците вече си бяха 
осигурили първото място в 
група „А“, след като основ-
ният им конкурент Йорда-
ния загуби с 0:1 от Австра-
лия. В двубоя срещу Си-
рия отново ключов играч за 
китайския национален от-
бор се оказа Ву Лей. Фут-
болистът на испанския ели-
тен Еспаньол откри резул-
тата в 42-ата минута.

Сирия изравни пет ми-
нути след началото на вто-
рото полувреме след греш-
ка в защитата на своите съ-
перници. Ву спечели реша-
ваща дузпа в 67-ата минута 
и сам реализира без про-
блем, за да помогне на Ки-
тай да си върне преднина-
та. Нападателят имаше още 
един златен шанс в 80-ата 
минута, но топката „обли-
за“ страничната греда на 
сирийската врата.

Резервният нападател 
Джан Юнин направи 3:1 
в третата минута на доба-
веното време, за да подпе-
чата победата на своя тим. 
Така Китай събра 19 точ-
ки от осем мача и продъл-
жава напред в квалифика-
циите за световните фут-
болни финали.

Главният треньор на Ки-
тай Ли Тие реши да зало-
жи отново на схемата 4-4-
2 и същите титуляри, кои-
то преди това бяха победи-
ли Филипините. Китайски-
ят национален отбор има-
ше надмощие през цялата 
среща и пропусна още ня-
колко изгодни голови по-
ложения.

Победният поход на Ки-
тай започна с убедителен 
успех със 7:0 срещу Гуам 
на родна земя. След това 
мачовете от група „А“ от 
квалификациите за Мон-
диал 2022 бяха преместени 
от китайския град Суджоу 
в ОАЕ, заради пандемия-
та от коронавирус.

В следващия двубой 
футболистите на Ли Тие 
разгромиха и Малдиви-
те с 5:0 и запазиха живи 

29-годишният Ву Лей отбеляза пет гола в световните квалификации, но попадението му във 
вратата на Сирия беше изключително важно от психологическа гледна точка

надеждите си за класира-
не на световното първен-
ство по футбол. Ударното 
дуо Ву Лей и Джан Юнин 
вкараха по един гол и да-
доха асистенции за други 
две попадения. 

Двубоят срещу Фили-
пините беше определен ка-
то жизненоважен, затова 
и след победа с 2:0 стар-
ши треньорът Ли Тие бе-
ше много доволен от успе-
ха. Специалистът поздрави 
своите играчи за решител-
ността, като каза, че побе-
дата никога не идва лесно 
в спорта. 

„Всяка среща е на жи-
вот и смърт за нас, защото 
трябва да напредваме стъп-
ка по стъпка. Психологи-
чески е доста потискащо 
да играем само за победа“, 
каза Ли. – Ще помогна на 
играчите си да се възста-
новят възможно най-ско-
ро, за да се концентрират 
върху следващата битка.“

За двубоя с Филипини-
те Ву Лей, който откри ре-
зултата в 56-ата минута от 
наказателен удар, заяви, 
че според него успехът се 
дължи на силата на воля-
та и постоянството на це-
лия отбор. 

„Вярвам, че всеки е на-
пълно готов да преодолее 
трудностите, които сме сре-
щали, както и контузиите. 
Както посочи нашият стар-
ши треньор, победата при-
надлежи на всички футбо-
листи, треньори и лекар-
ския щаб“, каза нападате-
лят на Еспаньол.

Това беше трета поред-
на победа на китайския на-
ционален отбор по футбол 
под ръководството на тре-
ньора Ли Тие. „Имаме три 

дни да се възстановим пре-
ди мача със Сирия и се 
надявам всички мои игра-
чи да бъдат в добра форма. 
Имаме специален план за 
възстановяване“, каза Ли 
след победата.

„Ние, както беше пла-
нирано от нашия старши 
треньор, пресирахме сил-
но съперниците от самото 
начало. Тази тактика ра-
боти добре в наша полза“, 
каза Джан Юнан. „Играх 
главно в центъра с Ву Лей 
и A Лан на двата фланга. 
Беше голямо удоволствие 
да установя, че сме комби-
нирали добре“, добави оп-
итният футболист.

След като победи Сирия 
с 3:1 и достигна до финал-
ния кръг от квалификаци-
ите на азиатската зона на 
Мондиал 2022., Китай пла-
нира да изиграе приятелски 
срещи срещу силни съпер-
ници до двубоите през сеп-
тември.

„Само като се изправим 
срещу силни отбори, ние 
наистина можем да подо-
брим нашата игра“, каза 
треньорът на Китай Ли Тие 
– Не беше лесно досега. До-
волен съм от представянето 
на всички играчи, заради 
техния дух и упоритост. В 
четирите двубоя те контро-
лираха играта и създадоха 
голям брой голови положе-
ния. Но да не забравяме, 
че сега ни предстоят мачо-
ве срещу много по-силни  
състави.“ 

 Специалистът комен-
тира и грешката в защи-
тата на китайския нацио-
нален отбор през второто 
полувреме на мача срещу 
Сирия, довела до допуска-
не на гол. „Сирия е силен 

отбор, а и психологическо-
то напрежение от решител-
ния характер на срещата се 
беше отразило на нашия 
състав“, отбеляза Ли Тие.

Финалният кръг на ази-
атския квалификационен 
турнир ще започне през 
септември с 12 отбора: 
Сирия, Австралия, Иран, 
Саудитска Арабия, Япо-
ния, Обединените араб-
ски емирства, Южна Ко-
рея, Китай, Оман, Ирак, 
Виетнам и Ливан. Наши-
ят тим е в състояние да 
достигне до финалите на 
Мондиал 2022“, прогнози-
ра Ву Лей. 

Нападателят на испан-
ския елитен Еспаньол, кой-
то вкара пет гола в чети-
рите решителни квалифи-
кации за Световното пър-
венство, допълни, че Ки-
тай разполага с първокла-
сен отбор. „Няма да е лес-
но за най-добрите състави 
да ни победят. След като 
се класирахме сред 12 от-
бора, ние сме в състояние 
да спечелим място на фи-
налите на Мондиала“, ка-
за Ву Лей.

Президентът на Ки-
тайската футболна асоци-
ация Чън Сюан ликуваше 
в съблекалнята на Китай, 
след победата над Сирия. 
Футболният шеф насърчи 
националите и им пожела 
да запазя инерцията за по-
следния кръг от квалифи-
кациите. „Спечелихме че-
тири поредни мача със стил 
и влязохме във финалния 
кръг. Надявам се да про-
дължим в същия дух и да 
вземем визи за Катар“, за-
яви Чън Сюан.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

От 21 до 28 юли Комисията за опазване на водите на 
река Яндзъ организира цялостно научно изследване 
на изворите на реката. Проверката включва проучване 
на хидрологията, утаяването, речния режими, водната 
екологична среда, ерозията на почвата, растителната 
почва, ледниковите форми на релефа и др.

Снимка Синхуа

Китай ще извърши 
инспекция на 
проектите с високо 
енергопотребление

Лятна ваканция в пожарната
През лятната ваканция общността в парка Дзяози от високотехнологичната зона Чънду и 
бригадата за специални услуги на горската пожарна бригада Сичуан стартираха 5-дневна 
дейност „Летни лагери по пожарна безопасност“. Децата се учат как да използват средства 
за защита от горски пожари и овладяват различни уменията.

Снимка Синхуа

К

В

итайският Севе-
розападен уни-
верситет (NWU) 
ще си партнира 
с италианския 
Университет на 

Саленто в създаването на 
нов колеж по културно на-
следство и изкуства, чиято 
цел ще бъде култивирането 
на повече таланти и стиму-
лирането на научните из-
следвания.

Това е първият съвмес-
тен колеж на двете стра-
ни, които имат най-голям 
брой обекти в Списъка на 
ЮНЕСКО за световното 
наследство.

В новото учебно заведе-
ние ще се преподават по-
знания по изящните изку-
ства и опазването на кул-
турните реликви. Учебни-
ят план включва специално 

последно време 
китайците обръ-
щат все по-голя-
мо внимание на 
здравето си. За-
стъпниците на 

леката храна, която съдър-
жа по-малко мазнини, ка-
лории, захар и сол, стават 
все повече. 

Това се отнася особено 
за младите хора. Тъй като 
зеленчуците са незаменима 
„главна съставка“ в подо-
бен хранителен режим, ня-
кои младежи наричат ше-
говито консумацията на ле-
ка храна „паша“.

На пазара разнообра-
зието от храни е огромно, 
а различните информа-
ционни платформи пред-
ставят всякакви делика-
теси. Наистина е голямо 

Китай и Италия ще основат 
съвместен колеж по изкуствата

Все повече китайци предпочитат 
леката храна

обучение по методите за 
съхраняване на различни 
категории реликви.

Двете страни също така 
ще подобрят сътрудничест-
вото в опазването и рес-
таврирането на истори-
чески реликви от държави 

в обхвата на „Един пояс, 
един път“.

Намиращият се в град 
Сиан Северозападен уни-
верситет е първият в Ки-
тай, който предлага курсо-
ве по технология за защита 
на културни реликви.

предизвикателство за лю-
бителите на вкусната хра-
на да се предпазят от кач-
ването на килограми. 

Леката храна обаче ефек-
тивно решава този про-
блем. Комбинирането на 
зеленчуци, зърнени храни,  

плодове и месо в една мал-
ка порция, приготвена по 
здравословен начин и съ-
държаща достатъчно хра-
нителни вещества, но с 
малко калории, е идеален 
начин за поддържане на 
добрата фигура.

ържавното упра-
вление за ин-
спекция на окол-
ната среда съоб-
щи, че ще уско-
ри мерките за 

ограничаване на проекти-
те с високо енергийно по-
требление и висока степен 
на вредни емисии, съобщи 
неин представител в поне-
делник.

По-стриктният кон-
трол е част от усилията 
на Китай да достигне це-
лите си за климата и по-
добри по-нататъшно ка-
чеството на въздуха.

Избягването на проек-
ти, при които се използва 

голямо количество енер-
гия и се отделят емисии 
от парникови газове, ще 
спомогне за оптимизи-
рането на индустриална-
та структура в страната 
и ще подобри качеството 
на въздуха.

Инспектиращите гру-
пи по околната среда са 
сформирани през 2016 г. 
след едногодишна пилот-
на програма и обикновено 
се оглавяват от пенсиони-
рани държавни служите-
ли на ниво министър. Те-
зи инспектори докладват 
на централна ръководна 
група, оглавявана от вице-
премиера Хан Джън.


